
Inboeken op raad Oudewater 

Van: Bree T. van (Ton) [mailto:t.vanbree@griffie.rotterdam.nl]  

Verzonden: maandag 19 december 2016 14:42 
Aan: Bree T. van (Ton) 

Onderwerp: FW: Naar aanleiding van onderzoek en seminar 'Verbetering op komst' op woensdag 16 november jl. 

  

Geachte mevrouw, heer, 
  
Hierbij ontvangt u een brief van burgemeester Ahmed Aboutaleb naar aanleiding van het onderzoek en het seminar ‘Verbetering op komst’ op 
woensdag 16 november jl., evenals een impressie van het seminar. In de brief is de titel van het onderzoeksrapport, ‘Verbetering op komst’, 
onderstreept. Door hierop te klikken, kan het rapport zelf desgewenst worden ingezien. 
  
Wij danken u hartelijk voor uw medewerking. 
  
Met hartelijke groeten, 
  
Ton van Bree 
Secretaris stuurgroep onderzoek 
  
  
Raadsgriffie Rotterdam 
Stadhuis, Coolsingel 40, Rotterdam 
Telefoon: 010 267 2751 
E-mail: t.vanbree@griffie.rotterdam.nl 
  

  

  
  

Vindt u deze informatie onduidelijk? Wij geven graag een toelichting. 
Geef het door aan de afzender wanneer deze e-mail niet voor u is en verwijder dit bericht. 

From: Seuters, Marijn <seuters.m>
Sent: vrijdag 23 december 2016 11:54:04
To: OW-Info
Cc:
Subject: FW: Naar aanleiding van onderzoek en seminar 'Verbetering op komst' op woensdag 16 november jl.
Attachments: Brief burgemeester Aboutaleb n.a.v. onderzoek en seminar 16 november 2016.pdf; Impressie seminar 'Verbetering op komst' 16 

november 2016.pdf 
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Geachte heer, mevrouw,

Enige tijd heeft gelden heeft u deelgenomen aan een onderzoek naar de effectiviteit van de
gemeentelijke (communicatie-)inzet voor de gemeenteraadsverkiezingen. Op 16 novemberjl.
zijn de resultaten gepresenteerd tijdens het seminar ‘Verbetering op komst’ in het stadhuis van
Rotterdam. Daarbij ging het vooral over de implicaties hiervan voor de gemeentelijke inzet.

Mede namens de eif andere gemeenten die het onderzoek mogelijk hebben gemaakt en
begeleid, kom ik hier graag in deze brief op terug. Wij willen u hierbij bedanken voor uw
medewerking aan het onderzoek en, als u in de gelegenheid was om aanwezig te zijn, voor uw
deelname aan, en inbreng tijdens het seminar.

Het onderzoek Verbetering og komst toont aan dat korte gemeentelijke (communicatie-)
campagnes voor de gemeenteraadsverkiezingen niet effectief zijn, althans als beinvloeding
van gedrag. Het is aan gemeenten om het publiek voor te lichten (waarbij het ene middel
potentieel effectiever lijkt dan het andere — zie het rapport); het is aan de politieke partijen om
de opkomstzo hoog mogelijk te krijgen. Welke kenmerken en factoren er wél toe doen bij de
opkomst en waardoor belangrijke verschillen in de opkomst bij Iokale verkiezingen ontstaan,
vindt u onderbouwd terug in het rapport van de onderzoekers.
Van de aanbevelingen licht ik er hier één uit. Gemeenten zouden de bedoelde inzet minder uit
gewoonte moeten bepalen en meer op basis van kennis (ook van eigen inwoners). Wat dat
betreft, houdt het onderzoek ons allen een spiegel voor. lk hoop dat wij alien met de inzichten
die‘ Verbetering op komst’ oplevert ons voordeel kunnen doen.

We zijn ons ervan bewust dat een relatief korte gemeentelijke campagne voor de
gemeenteraadsverkiezingen niet voistaat. Een andere benadering om het tij van
verminderende Iegitimiteit van de Iokale democratie te keren, wordt als wenselijk gezien. Dat
stond tijdens het seminar centraal in de gesprekken onder Ieiding van Clairy Polak. Deze
gesprekken gaven biijk van een sterk positieve veranderenergie bij veel deelnemers. Er werd
opgeroepen tot modernisering van steminstrumenten. Tevens werd er een grotere
Ianglopende educatieve investering bepleit in democratisch besef en Ieren omgaan met de
Iokale democratie. Er werd gesproken over een sterkere verbinding van gemeenteraad als
kruispunt van belangen tussen bestuur en inwoners. Ook klonk de roep om meer ruimte
binnen het kader van Gemeentewet en Kieswet om lokaal te gaan verbeteren en vernieuwen;
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http://www.rotterdam.nl/verbeteringopkomst
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om ruimte voor experimenten en proeftuinen. En onder andere bij monde van wrn.
burgemeester Blase, initiatiefnemer van Code Oranje, ook buiten dit wettelijk kader. Kortom:
ruimte voor vernieuwing van de Iokale democratie en inzet voor een sterkere verbinding met
de Iokale samenleving. Directeur-generaal Bestuur van het ministerie van Binnenlandse
Zaken, G.J. Buitendijk, bleek bereid zich binnen het ministerie in te zetten voor ondersteuning
van de Iokale proeftuinen en experimenten. Na enkele gesprekken tussen minister Plasterk en
burgemeesters onder wie deelnemers aan het onderzoek en seminar, heeft minister Plasterk
laten weten positief te staan tegenover de wens om Iokaal te experimenteren.

De stuurgroep met griffiers van twaalf gemeenten die het onderzoek heeft begeleid, bereidt
proeftuinen en experimenten voor. Aan het eind van het seminar is hier door de voorzitter kort
melding van gemaakt. Ook riep hij de VNG op, evenals het Genootschap van Burgemeesters
en de Vereniging van Griffiers om waar mogelijk te helpen. In de bijlage bij deze brief staan
enkele van de op 16 november genoemde experimenten en proeftuinen opgesomd. In februari
komt deze stuurgroep bijeen om de voortgang te bespreken. Hebt u belangstelling om hiervan
op de hoogte te blijven? Maak dit dan kenbaar aan de bovenvermelde contactpersoon.

Mede namens de elf andere initiatiefnemers wens ik u sfeervoile kerstdagen, een fijn Oud en
Nieuw en een goede start van het nieuwe jaar, met inspirerende aanzetten tot versterking van
de Iokale democratie

Met vriendéiijke g

__.——

-' Ing_j. Aboutaieb
Burgemeester

Biillagen:
- Overzicht van enkele proeftuinen en experimenten
- Foto-impressie van het seminar ‘Verbetering op komst’ (apart bijgevoegd)
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Bijlage
Proeftuinen en experimenten stuurgroep-gemeenten

De stuurgroep met griffiers van 12 grote gemeenten die het onderzoek heeft begeleid,
wil aan de stag met proeftuinen en experimenten om te werken aan de nodige sterkere
verbinding binnen de lokale democratie. Zowel binnen als buiten het kader van
Gemeentewet en Kieswet. De voorzitter van de stuurgroep, destijds als griffier van
Rotterdam samen met burgemeester Aboutaleb initiatiefnemer van het onderzoek,
voerde het woord namens de 12 deelnemers. De stuurgroep vraagt (financiéle) steun
van het ministerie, en verder medewerking van VNG, Genootschap van Burgemeesters
en Vereniging van Griffiers. En uiteraard ook medestanders bij andere gemeenten dan
de twaalf die het onderzoek mogelijk hebben gemaakt.

1. Versterk de lokale democratie binnen Gemeentewet en Kieswet, maak initiatieven voor

een proeftuin of experiment mogelijk om de verbinding tussen Iokaal bestuur en

inwoners, ook de moeilijker bereikbare groepen, te versterken. Met het verzoek aan

het ministerie van Binnenlandse Zaken om deze mede (financieel) mogelijk te maken.
Een greep uit de initiatieven:

proeftuin nieuwe digitale middelen, eigentijdse technologie en doelgroep

specifieke informatie om Iastiger te bereiken doelgroepen, bijvoorbeeld jongeren,

te bereiken en betrekken bij de lokale democratie (Zoetermeer en Rotterdam);

experiment maatschappelijke crowdfunding: geef burgers invloed op het

budgetrecht van de raad en raadsleden een persoonlijk raadsledenbudget, vast te

stellen door de raad. Als burgers en instellingen een initiatief nemen en zelf een

afgesproken bedrag inbrengen, kunnen raadsleden zo'n initiatief kiezen en

doneren. Maakt in de stad initiatieven zichtbaar, evenals raadsleden en draagt bij

aan sterkere verbinding met inwoners (A/mere e.a. );

toepassen open data voor een App. Combineer geodata en metadata in een te

bouwen stads-App waarin je alles kan vinden water in je omgeving speelt, ook

over Iokaal bestuur. Met een alert-functie worden inwoners geattendeerd op

gebeurtenissen in hun omgeving. Beoogd resultaat: sterkere verbinding van

burgers met de gemeente (Utrecht e.a.).

Geefgemeenten buiten kaders van Gemeentewet en Kieswet Iokaal ruimte om de

lokale democratie te versterken. Hiervoor zijn al veel ideeén in de publiciteit gebracht.

Op het seminar is gemeld dat de gemeente Enschede wil experirnenteren met

stemmen vanaf 15 jaar.



Foto-impressie seminar ‘Verbetering op komst’ 16 november 2016

Overzichtsfoto tijdens seminar in Burgerzaal stadhuis Rotterdam



‘Het lijkt hier wel een stembureau’. In de rij bij de registratie.

Even na 10.00 uur: we gaan beginnen!



Een dalende lijn in de opkomst bij de gemeenteraadsverkiezingen…

Het rapport op een stempotlood



Burgemeesters Van Kampen-Nouwen, Van Zanen, Brok en Bruinsma aan tafel bij Clairy Polak



Raadsleden Molenkamp, Koç, Jansen en El Ouali aan het woord

Reacties uit de zaal

Laat je gezicht zien in de stad JAM aan het werk



Waarnemend burgemeester Blase pleit voor ruimte om te experimenteren

Taante (Jetty Mathurin) geeft een workshop over verbondenheid
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